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Obec Krhová 
Hlavní 205, 756 63 Krhová, IČ: 1265750 

 

ZÁPIS 
ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE KRHOVÁ 

č. 8 
 

KONANÉHO DNE 11. 12. 2013 v 17.00 hod. 
 

 

UPOZORNĚNÍ  
Z tohoto zasedání byl pořizován zvukový záznam. 

 

ZAHÁJENÍ 
Dle § 92 zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů zahájila starostka Kristková 
zasedání č. 8 Zastupitelstva obce Krhová. Uvítala občany i zastupitele obce. 

 

POČET PŘÍTOMNÝCH ČLENŮ ZASTUPITELSTVA OBCE 
Starostka obce prohlásila, že zasedání Zastupitelstva obce bylo svoláno řádně a včas. Podle 

prezenční listiny (příloha č. 1) bylo přítomno všech 15 zastupitelů.  

 

PROGRAM – ZASEDÁNÍ č. 8 
ZASTUPITELSTVA OBCE KRHOVÁ 

 
Navržený program: 

1) Schválení programu 
2) Způsob hlasování na zasedání  
3) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
4) Rozpočet pro rok 2014 
5) Návrh dohody na konečné majetkové vyrovnání mezi Městem Val. Meziříčí a Obcí 

Krhová 
6) Smlouva o poskytnutí dobrovolných příspěvků na realizaci projektu ČŘB II. 
7) Různé 

 

 

1) SCHVÁLENÍ PROGRAMU 
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Starostka Kristková navrhla: stáhnutí z programu bod č. 5 Návrh dohody na konečné majetkové 

vyrovnání mezi Městem Val. Meziříčím a Obcí Krhová z důvodu, že zatím nedošlo k dohodě o 

znění návrhu. 

Hlasovalo se o tomto návrhu usnesení: 

USNESENÍ číslo: 8/2013/Z-096 

Zastupitelstvo obce Krhová schvaluje stáhnutí z programu bod č. 5 Návrh dohody na 
konečné majetkové vyrovnání mezi Městem Val. Meziříčím a Obcí Krhová. 

PRO: 15 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEHLASOVAL: 0 
 

 

Nově navržený program: 

1)  Schválení programu 
2)  Způsob hlasování na zasedání  
3) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
4) Rozpočet pro rok 2014 
5) Smlouva o poskytnutí dobrovolných příspěvků na realizaci projektu ČŘB II. 
6) Různé 

 

Hlasovalo se o tomto návrhu usnesení: 

USNESENÍ číslo: 8/2013/Z-097 

Zastupitelstvo obce Krhová schvaluje nově navržený program.  

PRO: 15 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEHLASOVAL: 0 

 

 
 

2) ZPŮSOB HLASOVÁNÍ  

 
Hlasovalo se o tomto návrhu usnesení: 

USNESENÍ číslo: 8/2013/Z-098 
Zastupitelstvo obce schvaluje způsob hlasování jako veřejné, pro všechny body programu 
zasedání č. 8 Zastupitelstva obce Krhová. 

PRO: 15 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEHLASOVAL: 0 
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3) URČENÍ OVĚŘOVATELŮ ZÁPISU A ZAPISOVATELE 

Starostka obce informovala: dle § 95 zákona č. 128/2000 Sb. o obcích ve znění pozdějších 
předpisů, je zápis pořízen do 10 dnů po skončení zasedání a bude uložen na obecním úřadu 
k nahlédnutí.  
 
Starostka obce určila zapisovatelku a ověřovatele zápisu: 
 

Zápis provede:     Silvie Valachová  
Ověření zápisu provedou:   Ing. Jana Verbichová, Ing. Kateřina Halaštová   
 
 

Hlasovalo se o tomto návrhu usnesení: 

USNESENÍ číslo: 8/2013/Z-099 
Zastupitelstvo obce určuje zapisovatelku Silvii Valachovou a ověřovatele zápisu Ing. Janu 
Verbichovou a Ing. Kateřinu Halaštovou. 

PRO: 15 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEHLASOVAL: 0 

 
 

4) Rozpočet pro rok 2014 

Předkladatel:  Kristková 
 
Nová politická reprezentace státu prozatím nemá schválen státní rozpočet na rok 2014, což však nemá 
vliv na sestavování rozpočtů měst a obcí. Co ale vliv má, jsou předpokládané daňové výnosy, které jsou 
oproti roku 2013 nižší. V našem případě je předpokládaný nižší příjem sdílených daní o 1 mil. Kč. 
 
Rozpočet na rok 2014 je navrhnut jako vyrovnaný. Rozpočet je pro přehlednost rozpoložkován, aby byl 
čitelný a otevřený. Jak návrh, tak i schválený rozpočet pro rok 2013 byl zveřejněn na webu obce spolu se 
všemi rozpočtovými opatřeními. To znamená, že každý si může zkontrolovat tok financí. V této 
otevřenosti hodláme dále pokračovat. 
 
Kladné hospodaření z roku 2013 bude projeveno formou rezervy, která není promítnuta v návrhu 
rozpočtu 2014 a bude použita dle potřeb a rozhodnutí Zastupitelstva obce. V souvislosti s tímto, chci 
konstatovat, že první rok samostatnosti jsme hospodařili nad míru uspokojivě. Investovali jsme celkem 
4,3 mil. Kč, zvládli jsme veškeré provozní náklady obce a nemáme nikde žádný dluh a nemáme žádný 
úvěr. Přestože není rok 2013 uzavřen, tak je předpoklad, že do rezervy nám půjde celá výše poslední 
zálohy na sdílených daní. 
  
V návrhu rozpočtu taktéž nejsou promítnuté dotace. Máme podanou žádost o dotaci na zateplení ZŠ a 
budeme žádat o dotaci na nový rozhlasový systém. Případné schválení těchto dotací se do rozpočtu 
promítne formou rozpočtového opatření. 
 
V návrhu rozpočtu není promítnuté také majetkové vyrovnání s Městem VM. Pokud k němu dojde, tak 
to bude další plus pro rozpočet obce. 
 
Do rozpočtu obce je na straně aktiv i pasiv promítnuté hospodaření s lesy s tím, že výnosy z těžby dřeva 
musí pokrýt náklady na údržbu lesů a prozatím není našim cílem těžit více než je nutné. 
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Přestože na sdílených daních máme v návrhu rozpočtu o 1 mil. méně, tak pozorné oko zastupitele i 
občana najde v návrhu rozpočtu následující výdajové položky investičního charakteru v celkové 
hodnotě 4 014 800,- Kč: 
 
-prostředky do místních komunikací a chodníků 1 300 000,- Kč 
(v případě, že výše uvedené plusy se promítnou do reality, je předpoklad, že do komunikací a chodníků 
budeme směřovat ještě více prostředků) 
-dopravní značení 60 000,- Kč 
(plánujeme revitalizaci dopravního značení spolu se zvýšením bezpečnosti v této oblasti) 
-MŠ 50 000,- Kč 
(pořízení auta na převoz obědů) 
-ZŠ 100 000,- Kč 
(spolu s rezervou, která organizaci vznikla v roce 2013, plánujeme kompletní revitalizaci kotlů) 
-Knihovna 49 000,- Kč 
(opět i v tomto roce se nakoupí nový knižní fond a plánuje se pořízení dětského koutku spolu s malým 
dovybavením obecní knihovny, je požádáno o dataci u MK na novou výpočetní techniku) 
-Kultura 100 000,- Kč 
(budeme pokračovat v započatých tradicích – Přivítání nového roku, Obecní veselice a nově plánujeme 
Pohádkový les pořádaný ve spolupráci se spolky) 
-Rozhlas 200 000,- Kč 
(určitě je v plánu pořízení nové rozhlasové ústředny, budeme však i podávat žádost na dotaci pro 
kompletní revitalizaci rozhlasu) 
-Sport v Krhové bude opět podpořen 173 800,- Kč 
-V případě schválení dotace na nové víceúčelové hřiště podané TJ Jiskrou, bude obec spoluúčast na 
částkou 200 000,- Kč 
-Pro podporu spolků je vyčleněno 80 000,- Kč 
-Nebytové prostranství – kaplička 22 000,- Kč 
(plánujeme pořídit lavičky a upravit prostředí kolem kapličky) 
-Hřbitov 30 000,- Kč 
(na úpravu a případně oplocení hřbitova) 
-Veřejné prostranství 200 000,- Kč 
(plánujeme úpravu náměstíčka, úpravu míst pro separovaný odpad a oprava zábradlí kolem hlavní cesty) 
-Podpora sociálních služeb 45 000,- Kč 
(opět chceme podpořit handicapované děti v Krhové a seniory – formou podpory neziskové organizace 
Diakonie) 
-JSDH – hasiči 55 000,- Kč 
(mimo provoz celé jednotky budou mít hasiči i prostor pro nákup ochranných pomůcek a dalších 
potřebných investic) 
-Vnitřní správa 150 000,- Kč 
(pořízení auta pro technického pracovníka) 
-Čistá řeka Bečva II. – Kanalizace Krhová – Měšečky a Osyčí II. 800 000,- Kč 
(spoluúčast obce na realizaci akce) 
-Investice do zhotovení projektů na revitalizaci veřejných prostranství 400 000,- Kč 
 

Starostka Kristková: navrhuje změny v návrhu rozpočtu: 
- Přesun 200 tis. Kč z položky „investice na zhotovení projektů“ na položku „sběr, svoz a 

odstranění komunálního, separovaného a velkoobjemového odpadu“ (důvod vytvoření 
větší rezervy pro výběrové řízení v souběhu s placením stávajících služeb TS Valašské 
Meziříčí) 

- Změna čísla oddílu veřejného prostranství a položky na dohody o provedení práce z č. 
oddílu 6171 na č. oddílu 3745.  

- Vytvoření nové položky č. 5162 pro platbu internetu v knihovně, na kterou se přesune 
částka 3500,- Kč (přesun z položky č. 5139 nákup materiálu v knihovně)  

K návrhu změn neměl nikdo námitky. 
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Radní Pavlica: navrhuje motivační příspěvek pro rodiče dětí, které nastupují do první třídy. 
Náklady na prvňáky jsou 5- 7 tis. Kč. Navrhuje například příspěvek na dítě 1500,- Kč + věcný dar 
nebo 2500,-  Kč na dítě, to znamená vyčlenit asi 50 000,-  Kč a to třeba z rezervy vzniklé z roku 
2013. 
 
Z diskuze k návrhu radního Pavlici vzešlo:  Radní Halaštová potvrdila, že např. v Rožnově je 
zavedené „pastelkovné“. Zastupitel Pavel Čáň podotkl, zda to nebude vypadat, že si děti 
kupujeme. Zastupitelka Čačková upozornila na sociálně slabší rodiny a na nejistotu, že dítě kvůli 
příspěvku nastoupí, ale pouze na 1 rok. Zastupitel Korabečný položil otázku, zda není vhodnější 
nakoupit konkrétní potřebné věci? Starostka diskuzi uzavřela s tím, že návrh má dobrou 
podstatu a jedná se o určitou podporu školy pro zápis více dětí. Starostka pověřila radního 
Pavlicu, aby zpracoval písemný návrh pro další jednání zastupitelstva.  
 
Dále bylo v rozpravě o návrhu rozpočtu diskutováno: Zastupitel Adamec se dotázal, zda jsou 
v návrhu započítány lavičky a přechody. Starostka odpověděla, že v položce na nebytové 
hospodářství je počítáno s lavičkami ke kapličce. Dále je finanční rezerva ve veřejném 
prostranství, v dopravním značení, v částce na projektové dokumentace a také máme rezervu 
z roku 2013. Záleží na konkrétním návrhu, který může vzejít od zastupitelů a který by měl  být i 
součástí studie, jak si kompletně přestavujeme rozvoj obce. V příštím roce bychom měli začít 
pracovat na plánu rozvoje obce. Měli bychom dopředu vědět, kde a co budeme dělat, ať 
neuděláme neuvážlivě např. dětské hřiště, kde se nám za čas bude hodit třeba chodník apod. 
Plán rozvoje obce je důležitý dokumentu a na jeho tvorbě počítám s pomocí Komise pro rozvoj 
obce včetně zpracovaného dotazníkového šetření.  
 
Přistoupilo se k hlasování o návrhu usnesení: 
 

USNESENÍ číslo: 8/2013/Z-100 
Zastupitelstvo obce schvaluje na základě zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtu, ve znění pozdějších předpisů, rozpočet obce Krhová na rok 2014 v členění 
na rozpočtové ODDÍLY a rozpočtové PARAGRAFY (OD/PA), přestože je rozpočet zpracován 
v členění položkovém a to v podobě jak byl zveřejněn na úřední desce a dalším způsobem 
v místě obvyklým, doplněn o změny, které byly projednány v průběhu zasedání Zastupitelstva 
obce dne 11. 12. 2013, výčet změn: 
 
-Přesun 200 tis. Kč z položky „investice na zhotovení projektů“ na položku „sběr, svoz a 
odstranění komunálního, separovaného a velkoobjemového odpadu“ (důvod vytvoření větší 
rezervy pro výběrové řízení v souběhu s placením stávajících služeb TS Valašské Meziříčí) 
-Změna čísla oddílu veřejného prostranství a položky na dohody o provedení práce z č. oddílu 
6171 na č. oddílu 3745.  
-Vytvoření nové položky č. 5162 pro platbu internetu v knihovně, na kterou se přesune částka 
3500,- Kč (přesun z položky č. 5139 nákup materiálu v knihovně) 
 
Rozpočet je vyrovnány, celkové příjmy na rok 2014 budou ve výši 18 400 000,- Kč a celkové 
výdaje na rok 2014 budou ve výši 18 400 000, - Kč .   
 

PRO: 15 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEHLASOVAL: 0 
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5) Smlouva o poskytnutí dobrovolných příspěvků na 
realizaci projektu ČŘBII. 

Předkladatel:  Kristková 
 
Jedná se o realizaci projektu s názvem Čistá řeka Bečva II. – ČÁST C – 49.21- Kanalizace Krhová – 
Měsečky a Osyčí II. 
 
Dotace na projekt ČŘB II. byla přiznána. Dne 30.10.2013 vyzvalo Sdružením obcí mikroregionu Vsetínsko 
firmu STRABAG a.s. k zahájení zhotovovacích prací. Dne 4.11.2013 jsme firmě STRABAG a.s. stavbu 
předali na základě Zápisu o předání a převzetí pracoviště. S tím, že stavba v naší obci bude započata v II. 
čtvrtletí roku 2014. Původní předpokládaná částka naší spoluúčasti na realizaci projektu byla 463.744,- 
Kč. V reálně přiznané dotaci byly sníženy způsobilé výdaje na projektovou přípravu. Tím došlo k navýšení 
nezpůsobilých výdajů a spoluúčast na naší části projektu je ve výši 781 955,- Kč. 
 
Návrh finančního krytí: 
Rozpočet obce Krhová pro rok 2014 

 
 
Přistoupilo se k hlasování o návrhu usnesení: 
 

USNESENÍ číslo: 8/2013/Z-101 
Zastupitelstvo obce Krhová schvaluje uzavření SMLOUVY o poskytnutí dobrovolných 
příspěvků na realizaci projektu "Čistá řeka Bečva II" uzavřenou ve smyslu ustanovení § 51 
občanského zákoníku níže uvedeného dne, měsíce a roku mezi smluvními stranami: 
Sdružení obcí Mikroregionu Vsetínsko, Sídlo: Vsetín, Svárov 1080, PSČ 755 01,  IČ: 70238880 
č. účtu: 198081845/0300, vedený u ČSOB, a.s., pobočka Vsetín, Zastoupené předsedou Rady 
mikroregionu Ing. Jaromírem Kudlíkem, a dále členem Rady Antonínem Koňaříkem a Obcí 
Krhová, sídlo: Hlavní 205, 756 63 Krhová, IČ: 1265750, účet č.: 3223748319/0800, vedený u 
ČS, a.s, pobočka Valašské Meziříčí,  zastoupena: Sylvou Kristkovou, starostkou obce, dle 
předloženého návrhu. 

PRO: 15 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEHLASOVAL: 0 

 

6) RŮZNÉ 
V bodě různé bylo diskutováno:  

Radní Halaštová připomenula organizaci Obecní veselice a informovala o návrhu programu. Starostka 
pověřila zastupitele Korabečného, aby připravil návrh realizace elektrické přípojky případně  zvýšení 
ampérů u sportovců na hřišti s tím, že mu bude nápomocen radní Pavlica. Zastupitel Korabečný 
informoval, že jsou zamluveny kolotoče na 10. 5. 2014. Starostka informovala o chystání Pohádkového 
lesa a byla by ráda, kdyby se na přípravě podílely všechny spolky. V souhrnu by měly být v rámci obce 
pořádány tři kulturní akce: Přivítání nového roku - 1.1.2014, Obecní veselice – 10.5.2014 a Pohádkový les 
- 21.6.2014.  
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Zastupitel Adamec předložil materiál k dopravě v Krhové, kde vyčíslil úsporu až 2 mil. Kč.  Upozorňuje, že 
čipové karty vydávané ČSAD Vsetín platí jak u MHD, tak u příměstských spojů. Starostka podotkla, že to 
ano, ale je třeba uvést, že z čipových karet bude občanům sražena vyšší částka za jízdné u příměstské 
dopravy! Radní Halaštová upozornila na neustálou kritiku vedení obce ze strany zastupitele Adamce. 
Starostka rozpravu ukončila s tím, že diskuse na téma doprava byla projednávána v rámci schvalování 
trojdohody na provoz MHD, kdy pro zachování stávající služby občanům zvedli ruku všichni přítomní 
zastupitelé kromě pana Adamce. Potvrdila však, že materiál s řešením dopravy navrhnutý zastupitelem 
Adamcem bude projednán mimo jiné i s Ing. Návratem, dopravním inženýrem, s nímž má ještě v prosinci 
jednání. 

Starostka informovala zastupitele o přípravě obecně závazných vyhlášek, které budou projednávány 
v zastupitelstvu v lednu 2014. Omlouvala se, za to že nejsou vyhlášky připraveny pro toto jednání 
zastupitelstva z důvodu akutnosti ostatních záležitostí. Konstatovala, že není v lidských silách stihnout 
vše. Taktéž bude projednána změna jednacího řádu zastupitelstva, kterou má připravit zastupitel P. Čáň. 

Zastupitelka Gefingová se dotázala, zda se počítá s komisí pro rozvoj obce na zpracování projektů? 
Konstatovala, že je škoda, že se s výsledky dotazníku dále nepracuje. Starostka odpověděla s tím, že 
komisi děkuje za bezvadné zpracování dotazníku, kterému přikládá velkou váhu. Mnoho připomínek 
občanů už řeší rozpočet pro rok 2014 a dále se počítá s přípravou plánu rozvoje obce. Zastupitel Adamec 
upozornil, že v rámci dotazníku občané žádají více míst pro separovaný odpad. Místostarosta odpověděl, 
že v rámci výběrového řízení na svoz odpadu je počítáno s navýšením dvou míst a to Pod Kameněm a na 
ulici Pod Jehličnou. Starostka upozornila, že návrh na další místa na separovaný odpad musí splňovat 
podmínku – pozemek ve vlastnictví obce.  

Zastupitel Mičola, jako předseda TJ Jiskra Krhová konstatoval: tíží nás asfaltové hřiště. Prorůstá trávou. 
My si ho svépomocí opravíme a pokud by se asfaltovalo v obci, mohlo by se to udělat při jednom. 
Starostka odpověděla, že tento požadavek měl být zahrnut v projektu, který předkládal s žádostí o 
spoluúčast obce na dotaci. Dále je třeba předložit zastupitelům písemný návrh s předběžnými náklady a 
podrobnostmi, jak si požadavek představuje. 

Na závěr radní Halaštová upozornila na nový občanský zákoník, který bude platný v roce 2014, kde bude 
uzákoněno, že každý zastupitel bude zodpovědný sám za sebe při rozhodování a nebude brána v potaz 
kolektivní vina. Bude se posuzovat jednotlivé rozhodování každého zastupitele a případné škody budou 
vymáhány po něm. 

 

Tímto byl vyčerpán schválený program zasedání. Členové zastupitelstva ani občané nevyjádřili žádné 
další dotazy, připomínky a námitky. Starostka popřála všem přítomným krásné Vánoce a zasedání 
Zastupitelstva obce Krhová č. 8 bylo ukončeno. 

 

 

Příloha č. 1  Prezenční listina 
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V Krhové, dne 11.12.2013 
 
 
 
 
 
 
 
 v.r.    „otisk razítka“   v.r. 
 

……………………………………..    ……………………………………..   

          Sylva Kristková      Ing. Alois Bayer 

              starostka      místostarosta 

 

 

         v.r.    

Zápis ověřila Ing. Jana Verbichová:    …………………………………….. 
 

 

         v.r. 

Zápis ověřil Ing. Kateřina Halaštová:     …………………………………….. 
     


